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Abstract (en)
The device has a drive device of a piston (18) of a fluid pump actuated in two opposite directions (32, 42), and a motor element (24) comprising
linear drives (22, 23). An energy storage device with energy store (31) e.g. helical spring, conical spring or plate spring, absorbs energy exclusively
in a single direction of movement of the piston and stores the energy in mechanical form. The energy store charges in a course of piston movement
in one of the direction of movement and releases the energy during the piston movement in the other direction in order to assist the piston
movement. An independent claim is also included for a method for operating a pump device.

Abstract (de)
Die Erfindung bezieht sich auf eine Antriebseinrichtung für einen in zwei entgegengesetzten Richtungen antreibbaren Kolben (18) einer Fluidpumpe/
Arbeitspumpe für ein erstes Fluid mit einem Motorelement (24), gekennzeichnet durch wenigstens einen Energiespeicher(31), der im Zuge einer
Kolbenbewegung in einer ersten Bewegungsrichtung(32) aufgeladen wird und seine Energie während der entgegengesetzten Kolbenbewegung zur
Unterstützung der Kolbenbewegung abgibt. Hierdurch werden das Motorelement sowie gegebenenfalls Kraftübertragungselemente (22,25,26, 27)
sinnvoll entlastet, um den Verschleiß zu reduzieren und den möglichen Einsatzbereich zu erweitern.
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